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Jak jsme slavili  
 

110. výročí budovy školy v Mirovicích 
 
Do této školy chodili moji rodiče, prarodiče a praprarodiče a nyní sem chodím i já. Škola je centrem života 
celých Mirovic, bez školy by toto město chátralo a bylo mrtvé. Nejraději mám ten pocit, když přijdu ke svým 
kamarádům vrstevníkům, kteří chodí do jiné školy třeba ve městě a zjistím, že toho umím mnohem více a mám 
dva cizí jazyky oproti nim. Naše škola nám nabízí mnoho volnočasových aktivit a poskytuje nám možnost 
dozvědět se něco navíc, co v povinných předmětech nenajdeme.  
Na svá léta je to teda kvalitní  babička a  doufám, že se dožije alespoň ještě 100 let a tímto bych chtěla naší 
škole popřát hodně zdraví a štěstí, ať jí  trubky nereznou a ať má stejnou úroveň jako nyní. Po naší škole se mi 
bude moc stýskat, přesto musím jít dál, ale nikdy na ni nezapomenu. 

Jana Mikolášková – IX. třída 
 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

http://www.ceskatelevize.cz/porady/10118379000-udalosti-v-regionech/212411000140502/video/ 
 
České Budějovice – Škola v Mirovicích na Písecku slaví sto deset let své existence. Byli u toho i někdejší žáci a 
učitelé. Kromě vzpomínek však byly slyšet také obavy. Pokud úředníci zvýší povinný počet žáků ve třídě, tak 
se škola podle slov starosty dalšího výročí nedožije. 
Úctyhodného výročí se škola dočkala jako nová. Dlouho byla v havarijním stavu a na rekonstrukci radnice 
sháněla peníze deset let. O její budoucnost má ale město obavu pořád. "Ministerstvo pořád vymýšlí nové věci. 
Zajistit, aby bylo ve třídě nejméně dvacet čtyři žáků, to je špatné rozhodnutí," kritizuje ministerské opatření 
starosta obce Zdeněk Bárta.  
Letos do školy chodí sto sedmdesát devět dětí a dojíždějí z osmnácti obcí. Vedení školy i města doufají, že 
ministerstvo své plány s venkovskými školami přehodnotí. Už se kvůli tomu chystají oslovit i čerstvě 
jmenovaného ministra. 

Česká televize – 2.5.2012 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Naše škola slaví 110 let. Je to skvělé, neboť na to po rekonstrukci vůbec nevypadá.   V tělocvičně 2. května  
začala  výstava s názvem ,,Historie a současnost“, na které se můžete na chvíli přesunout do minulosti a zjistit, 
jak to vypadalo dříve na naší škole, dále si můžete prohlédnout fotografie, kroje a přečíst si různé články 
z novin.  
Škola nechala  vytisknout Almanach, kde najdete různé informace o školních akcích, fotografie a články. 
Almanach si můžete zakoupit na výstavě v tělocvičně.  Potěšilo nás, že každý z nás dostal od školy propisku a 
placku s názvem a logem školy. Včera 2. května v dopoledních hodinách k nám přijeli reportéři z České 
televize. Zachytili slavnosti a dopolední výuku. Na kameru také promluvil starosta Mirovic.  
V pátek 4. května proběhne na mirovickém náměstí vystoupení žáků ze ZŠ a MŠ Mirovice. Jednotlivé scénky 
jsou zaměřené na vývoj českého školství v době našich dědečků a babiček, našich rodičů, ale bude se mísit 
s modernějšími prvky.  
Jsem ráda, že ještě letos navštěvuji tuto školu a mohla jsem se této velké akce zúčastnit ☺. 

Julie Švecová – IX. třída 



V pátek 4. května mají děti z mateřské a základní školy na náměstí vystoupení. Tenhle rok je změna, jelikož jej 
nebude moderovat paní zástupkyně, ale žáci z deváté třídy Julie Švecová a David Macoun. Myslím si, že to 
dopadne hezky a že se u toho i pobavíme. 

Veronika Bejčková – IX. třída 
------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 
Výstava byla velice dobře uspořádaná, byly tam třídní knihy od roku 1922. Také tam byla velice stará a 
roztrhaná vysvědčení, ale stálo to za to. Byly tam i fotky z Bätterkindenu (ze Švýcarska), ale byly tam také 
fotky z lyžařských výcviků. Byly tam dokonce fotky ze svatby nejstarší pamětnice, bývalé učitelky, která je jen 
o dvacet let mladší než samotná škola. 
Nejhezčí asi bylo, když tam nynější žáci přivedli své rodiče nebo prarodiče a dívali se na třídní fotky od roku 
1902. Někteří žáci by ani své rodiče nepoznali, ale byli i tací, kteří si tipovali správně. 
Školní výstavu sponzorovalo mnoho bývalých žáků, nebo rodiče či prarodiče žáků, kteří nyní školu navštěvují.  
Celých 110 let bylo shrnuto do malé knížečky, Almanachu, který jste si mohli zakoupit. Rovněž se prodávaly 
hrníčky s logem a obrázkem školy. 
  

Nikola Kratochvílová & Barbora Matějková – VII. třída 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 

Výstava se mi velice líbí, zaujaly mne staré fotografie žáků, školy i učitelů. Zajímavé byly i staré třídnice, které 
byly ručně psané pomocí pera a inkoustu, také vysvědčení psané ručně a úhledně.  
Pokoušeli jsme se najít s kamarádkami své příbuzné. Když jsme je našli, nemohli jsme uvěřit, že to jsou 
doopravdy oni.  
Myslím si, že to byl dobrý nápad uspořádat výstavu ke 110. výročí se vzpomínkami na naši školu. 

 
Kateřina Hatanová a Eliška Eliášová - VII. třída 

 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
Ke 110. výročí školy  byla připravena výstava ve školní tělocvičně. Moc krásné staré fotky, knihy, vysvědčení, 
také pionýrský kroj a sokolský stejnokroj. Nejen stará, ale i novější vysvědčení. Pod stolem byl cep a dřeváky. 
Škola nechala udělat krásný Almanach .  
Tak, ŠKOLO, přejeme Ti vše nejlepší k tvému 110. výročí!!!    

Miroslav Janeš – VII. třída 
 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Na výstavě se mi líbilo,  že historie této školy sahá až do tak daleké doby. Také mě překvapil rekordní počet 
žáků. Zaujal mě také velmi hezky zpracovaný Almanach . Také jsem si prohlédl fotky, které jsem už dlouho 
neprohlížel.  

Miroslav Hrudka – VII. třída 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
Naše škola slaví 110. výročí. Nikdy mne nenapadlo, že se takové pocty zúčastním. Naše škola je sice stará, ale 
vůbec tak nevypadá. Je po rekonstrukci, a proto vypadá velmi mladě. V tělocvičně školy je výstava. Jsou tam 
různé cenné věci, které se uchovaly, lidé si jich velice váží. Tato škola velmi progresivní. Jsou tu velice hodní, 
rozumní a chápající učitelé. Za chvíli tuto školu musím opustit, ale vůbec se mi nechce. Budu určitě plakat, 
protože ji mám ráda. Naše škola je dokonce velmi slavná, protože ji dávali i v televizi. Na oslavách tu byli i 
učitelé, kteří zde učili před mnoha lety. Říkali, že na tuto školu mají dobré vzpomínky.  

                                                                    Marjana Spoustová 
 


